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اردوگاه آبی

 موسیمانه جام حذفی 
را جدی می گیرد

بـــا توجـــه بـــه اینکـــه بازگشـــت اســـتقلال بـــه کورس 
قهرمانی لیگ برتر بســـیار ســـخت و دشـــوار است و از 
ســـویی اســـتقلال نیاز به تقویـــت خـــود در نیم فصل 
دارد، موســـیمانه می خواهـــد با اســـتراتژی متفاوتی در 
جام حذفی حاضر شـــود. برنامه ســـرمربی اســـتقلال 
ایـــن اســـت که در جـــام حذفـــی تیمـــش را بـــا انگیزه 
بیشـــتری وارد میـــدان کند تا احیاناً این جـــام به مانند 
جـــام لیگ برتـــر در خطر از دســـت رفتن قـــرار نگیرد. 
موســـیمانه اعتقاد دارد این بازیکنان قابلیت موفقیت 
در جـــام حذفـــی را دارند و بایـــد از همـــان اولین بازی 
کـــه در جـــام حذفـــی مقابل مـــس کرمان بـــه میدان 
خواهنـــد رفت، با همـــه قوا ظاهر شـــوند تـــا احیاناً در 
این جام غافلگیر نشـــوند. موســـیمانه در روزهای اخیر 
صحبت هایی بـــا بازیکنان و همکارانش در اســـتقلال 
داشـــته و بـــه آنها هشـــدار داده که باید جـــام حذفی را 
جـــدی بگیرند تـــا مبادا مقابـــل مس کرمـــان غافگلیر 
شـــوند. به همین دلیل هم هست که کاروان استقلال 
بلافاصله بعد از برگزاری بازی با فولاد خوزســـتان راهی 
تهران خواهد شـــد تا تمرینات جدی خود را از یکشنبه 
پیگیری کند. طبق برنامه ای که ســـازمان لیگ ریخته، 
اســـتقلال و مـــس کرمان چهارشـــنبه هفته جـــاری در 
ورزشگاه شـــهدای قدس رخ در رخ هم قرار می گیرند. 
ایـــن بازی اولین بازی اســـتقلال در جام حذفی اســـت 
که طبـــق برنامه باید قبـــل از تعطیـــلات روزهای اخیر 
لیگ انجام می شـــد اما موســـیمانه بـــرای اینکه تیمش 
را آمـــاده و مهیا بـــه این رقابـــت بفرســـتد، ترجیح داد 
بعـــد از بـــازی با فـــولاد مقابل مـــس قرار بگیـــرد. حالا 
باید دیـــد عقب افتـــادن این بازی به ســـود اســـتقلال 
خواهد بود و موســـیمانه به اهداف خود خواهد رسید 
یا خیر. اســـتقلال روزهای بسیار ســـخت و فشرده ای را 

از لحـــاظ برگزاری بازی پیـــش رو دارد.
 

برگزاری اردو قطعی است
مسئولان باشـــگاه استقلال به موســـیمانه اعلام کردند 
بـــرای برگـــزاری اردوی میـــان فصل هیـــچ محدودیتی 
وجود نـــدارد و او با خیال راحت می توانـــد برای برپایی 
اردوی خارجـــی برنامه ریـــزی کند. مســـئولان باشـــگاه 
اســـتقلال حتی برپایی اردوی اســـتقلال در کشـــورهای 
اروپایـــی را هم مدنظـــر دارند امـــا با توجه بـــه اینکه در 
ایـــن ایام هوای اروپا غالباً ســـرد اســـت، برپایـــی اردوی 
خارجی در کشـــورهای حاشـــیه خلیج فـــارس که هوای 
معتدلی دارد انتخاب بهتری برای اســـتقلال محســـوب 
می شـــود که باید دید در نهایت مســـئولان استقلال در 
جلسه با موســـیمانه به چه جمع بندی خواهند رسید.

 

احتمال ماندگاری سمیعی
با اینکـــه تغییرات در هیأت مدیره باشـــگاه اســـتقلال 
قطعـــی به نظـــر می رســـد امـــا ظاهـــراً حضور فرشـــید 
سمیعی در اســـتقلال تداوم خواهد داشـــت و مدیران 
هلدینـــگ قصد ندارنـــد فعـــلاً در بخـــش مدیرعاملی 

اســـتقلال تحولی ایجـــاد کنند. 
از یـــک ماه پیش نیز کـــه ماجرای تغییرات در باشـــگاه 
اســـتقلال به رســـانه ها کشـــید، اطلاعاتی که از داخل 
باشـــگاه اســـتقلال به دســـت آمد، نشـــان داد سمیعی 
تا پایـــان ســـال در ایـــن موقعیـــت باقی خواهـــد ماند 
و در پســـت مدیرعاملـــی اســـتقلال تغییـــری ایجـــاد 

نخواهد شـــد. 
حـــالا بایـــد دید بعـــد از حضـــور اعضای جدیـــد هیأت 
مدیره در باشـــگاه اســـتقلال و انتخاب نفـــرات جدید 
چه اســـتراتژی از ســـوی شـــریعتمدای که خود نشـــان 

داده علاقـــه زیـــادی بـــه فوتبـــال دارد، رخ خواهد داد.
 

حضور پیشکسوتان در هیأت مدیره
در راســـتای احتمال تغییرات در هیأت مدیره باشـــگاه 
اســـتقلال شـــایعاتی پیرامون حضور پیشکســـوتان در 

هیأت مدیـــره باشـــگاه نیز به گوش می رســـد. 
بیـــژن طاهـــری و حتـــی بهتـــاش فریبـــا گزینه هایـــی 
هســـتند که گفتـــه می شـــود شـــاید در هیـــأت مدیره 
حضور یابند و در این قاب به آبی پوشـــان کمک کنند. 
هرچنـــد که همیشـــه پیرامون حضور پیشکســـوتان در 
هیـــأت مدیره باشـــگاه اســـتقلال بحث بســـیار بوده و 
انتقاداتـــی مطرح شـــده اما ظاهراً قرار اســـت این رویه 
همچنـــان ادامـــه یابد و پیشکســـوتان باشـــگاه در این 

پســـت باقی بمانند.

بیانی: موسیمانه تیم را بازسازی کرد
شـــاهین بیانی پیشکســـوت اســـتقلال معتقد اســـت 
آبی پوشـــان بعد از حضور موســـیمانه پیشرفت خوبی 

. ند شته ا ا د
او معتقـــد اســـت اســـتقلال بـــا هدایت موســـیمانه به 
روند بهتری رســـیده اســـت: »موســـیمانه در این مدت 
که هدایت اســـتقلال را برعهده گرفته تغییرات مثبتی 
در تیـــم انجام داده اســـت. او ســـاختار دفاعی این تیم 
را تـــا حد زیـــادی بازســـازی کـــرده و بـــه نظر می رســـد 
آبی پوشـــان آینـــده بهتـــری را بـــا ایـــن مربـــی پیش رو 

خواهند داشـــت.«
پیشکســـوت اســـتقلال همچنیـــن دربـــاره داوری بازی 
اســـتقلال و الاهلی عربســـتان گفـــت: »نمی دانم داور 
چـــرا پنالتـــی دوم را به ســـود الاهلی عربســـتان اعلام 
کـــرد. سیدحســـین حســـینی بـــه عنـــوان دروازه بـــان 
وظیفـــه دارد بـــرای مهار تـــوپ از دروازه خارج شـــود و 
او ایـــن کار را انجـــام داد. برخورد وی بـــا بازیکن حریف 
هـــم طبیعی بـــود و نبایـــد پنالتی اعلام می شـــد. همه 
کارشناســـان داوری نیز به این مســـأله اذعان داشـــتند 
که حق اســـتقلال در هفته ششـــم لیگ نخبگان آســـیا 
خورده شـــد البته اســـتقلال با این تساوی هنوز شانس 
صعـــود به مرحلـــه بعدی لیـــگ نخبگان آســـیا را دارد و 
آبی پوشـــان این توانایی را دارند مقابل الشـــرطه عراق 

و الریـــان قطر به برتری برســـند.«
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باشگاه اســـتقلال همیشه ســـتاره های خوبی 
ســـاخته اما به خوبـــی از آنها اســـتفاده نکرده 
اســـت. در شـــرایطی که بســـیاری از بازیکنان 
در استقلال ســـاخته و در ادامه ستاره شدند، 
مدیران باشـــگاه قادر بـــه حفظ آنهـــا نبوده و 
درســـت در بهتریـــن زمـــان که می توانســـتند 
دســـت تیم را بگیرند، ســـتاره های خـــود را در 
طبـــق اخـــلاص راهی تیم هـــای دیگـــر کردند 
تا به جای اســـتقلال، ســـودش را باقی تیم ها 
ببرند. از این دســـت بازیکنان در استقلال کم 
نبوده و با ســـفری کوتاه به قبل بـــه بازیکنانی 
مثل مجیـــد حســـینی، اللهیـــار صیادمنش، 
امید نورافکن و... می رســـیم که در اســـتقلال 
به پختگی فنی رســـیدند و ســـتاره شـــدند اما 

درســـت زمان برداشـــت آنها که رســـید، راهی 
تیم هـــای دیگـــر شـــدند تـــا این وســـط ســـر 

اســـتقلال بدون کلاه بماند.
مجیـــد حســـینی مدافـــع اســـتقلالی ها کـــه 
از ســـال 1393 تـــا 1397 پیراهـــن ایـــن تیم را 
بـــه تن کـــرد، در مجمـــوع 48 بازی و 4 ســـال 
حضـــور در اســـتقلال 1 گل بـــه ثمـــر رســـاند و 
نقش یـــک مهـــره کلیـــدی را در ترکیـــب این 
تیم داشـــت. نمایش نســـبتاً خوب او در جام 
جهانی 2018 روســـیه باعث شـــد تا ارزش این 
بازیکـــن از 800 هزار یورو بـــه 1/5 میلیون یورو 
رســـیده و پیشـــنهادهای اروپایی به ســـمت او 

ســـرازیر شود. 
در ادامـــه هـــم ســـودای لژیونری ایـــن بازیکن 
باعث شـــد تا او ســـاز ناکوک زده و درســـت در 
اوج آمادگـــی با جدایی از اســـتقلال راهی تیم 
ترابزون اسپور ترکیه شـــود. همچنین مهدی 
قایـــدی کـــه روزهای درخشـــانی در اســـتقلال 
داشـــت شهریور 1400 در اوج آمادگی با جدایی 
از استقلال شـــوک بزرگی به هواداران این تیم 
داد و به شـــباب الاهلی امارات پیوســـت. البته 

کـــه او21 مـــرداد 1401 دوباره به صـــورت قرضی 
به اســـتقلال برگشت اما درســـت در زمانی که 
این بازیکن دوباره اوج گرفـــت الاهلی مجدداً 
باشـــو را به لیـــگ امـــارات برگرداند تا دســـت 

استقلال از ســـتاره اش کوتاه بماند.
اللهیـــار صیادمنـــش هم یکـــی دیگـــر از این 
ســـتاره هایی بـــود کـــه در اســـتقلال ســـاخته 
شـــد اما عمر حضـــور او در میان آبی پوشـــان 
خیلی دوام نداشـــت. وینگر سابق آبی پوشان 
که در 17 ســـالگی به یکـــی از بازیکنان کلیدی 
اســـتقلال تبدیـــل شـــده بـــود و شـــفر روی او 
حســـاب ویژه ای باز می کـــرد، در حالـــی که با 
استقلال قرارداد داشـــت سودای لژیونری او را 
هـــم از این تیم فـــراری داد تـــا در نهایت راهی 
باشگاه فنرباغچه شـــود. جدایی این بازیکنان 
از اســـتقلال فقـــط بـــرای خودشـــان منفعت 
داشـــت و باعث شـــد تا پول خوبـــی به جیب 
بزنند اما هیچ ســـود فنی و مالی قابل توجهی 
برای اســـتقلال نداشـــت و این موضوع باعث 
شـــده هنوز که هنوزاســـت هواداران باشـــگاه 
افســـوس از دســـت رفتـــن ستاره هایشـــان را 

بخورند و حســـرت بـــه دل بمانند.
حالا تمامی ایـــن اتفاقات و خـــروج بازیکنانی 
کـــه در اســـتقلال ســـاخته شـــده و در ادامـــه 
ســـتاره شـــدند می توانـــد درس عبرتـــی برای 
مدیـــران فعلی اســـتقلال باشـــد تا بـــه خوبی 
از گذشـــته درس گرفتـــه و بـــا قراردادهـــای 
طولانـــی مـــدت ســـعی در حفـــظ ســـتاره های 
خود کنند. بـــرای مثال بازیکنـــی مثل محمد 
حســـین اســـلامی که اخیراً مهره ای تأثیرگذار 
در ترکیـــب اســـتقلالی ها بـــوده و حتـــی در 
بـــازی حســـاس مقابـــل الاهلـــی عربســـتان 
در چهارچـــوب رقابت هـــای لیـــگ نخبـــگان 
آســـیا هم گلزنـــی کرد یکـــی از همین دســـت 
بازیکنـــان اســـت که به مـــرور زمـــان در حال 
تکامل فیزیکی و روحی- روانی اســـت و باشگاه 
بایـــد با کنترل رونـــد قرارداد او اجـــازه قاپیدن 
این بازیکـــن و دیگـــر بازیکنان جوانـــش را به 
تیم های دیگر ندهد تا مثل گذشـــته درســـت 
در مقطعـــی کـــه بازیکنان جوانـــش از مرحله 
 کاشـــت بـــه برداشـــت رســـیده اند، آنهـــا را از 

دست ندهد.

 هشدار برای مدیران آبی

اسلامی به سرنوشت اللهیار و قایدی دچار نشود

newspaper.inn.ir iranvarzeshii

قابل توجه مدیران هلدینگ 

ورزشگاه اختصاصی رؤیای محال نیست

بـــا  ایـــران  فوتبـــال  اخیـــر،  ســـال  چنـــد  در 
چالش هـــای متعـــدد و جـــدی مواجه بـــوده که 
یکـــی از بزرگتریـــن معضـــلات، وضعیـــت فعلی 
استادیوم ها و زیرســـاخت های ورزشی است که 
نه تنها در رویدادهای داخلی، بلکه در مسابقات 
بین المللی نیز چهره ورزش کشـــور را خدشه دار 
کرده اســـت. وقتـــی به یـــاد می آوریم کـــه ایران 
در عرصـــه ورزش همـــواره یـــک کانـــون اصلـــی 
بـــوده اســـت، ایـــن واقعیت کـــه ورزشـــگاه های 
ما متناســـب با نیازهـــا و اســـتانداردهای جهانی 

نیســـتند، بســـیار تأســـف بار به نظر می رســـد.
حالا که تیم های فوتبال اســـتقلال و پرسپولیس 
بـــه ســـمت خصوصی ســـازی رفته انـــد، بحـــث 
ســـاخت ورزشـــگاه های اختصاصی بـــرای این دو 
باشـــگاه به یکی از موضوعـــات داغ و مورد توجه 

تبدیل شـــده است.
دقیقـــاً در روزهایـــی کـــه پـــروژه ســـاخت یـــک 
ورزشـــگاه بزرگ در پایتخت، با مشکلاتی جدی، 
از جمله تأمین مالی، مواجه اســـت و وزیر ورزش 
و جوانـــان نیـــز در جلســـه اخیـــر هیـــأت دولت 
بـــه وضـــوح بیـــان کـــرد مهم تریـــن مشـــکل در 
مسیر ســـاخت ورزشـــگاه جدید در تهران تأمین 
منابـــع مالی اســـت و تا زمانـــی کـــه بودجه این 
پروژه مشـــخص نشـــود، پروژه متوقف می ماند، 
مالکیـــن ســـرخابی ها می تواننـــد آســـتین بـــالا 
بزننـــد و پـــای کار ایـــن مجموعـــه بیاینـــد تـــا دو 
تیم صاحب یک اســـتادیوم اختصاصی شـــوند؛ 
دقیقـــاً مثـــل آنچـــه مالکیـــن میـــلان و اینتر در 

اندیشـــه دارند.
بـــا نگاهـــی بـــه روندهـــای جهانـــی، مشـــاهده 
می کنیـــم کـــه در تمـــام نقـــاط دنیا، ســـاخت و 
نگهـــداری ورزشـــگاه ها یکـــی از وظایـــف اصلـــی 
نمونـــه،  بـــرای  اســـت.  باشـــگاه ها  مالکیـــن 
و  ن  میـــلا  ، یـــی لیا یتا ا رگ  بـــز ی  باشـــگاه ها
اینتـــر، بـــا مالکیـــت امریکایـــی خود بـــه دنبال 
ســـاخت ورزشـــگاه جدیـــد هســـتند تـــا بتوانند 

بـــه اســـتانداردهای لازم برســـند. همچنیـــن؛ 
منچســـتریونایتد نیز در حـــال برنامه ریزی برای 
بازســـازی ورزشـــگاه تاریخـــی اولترافورد اســـت و 
باشـــگاه پاری ســـن ژرمن نیـــز به دنبال ســـاخت 

ورزشـــگاهی مـــدرن بـــه ســـر می بـــرد.
ایـــن در حالی اســـت کـــه در ایـــران، بدهی های 
ســـنگین باشـــگاه ها، بویـــژه اســـتقلال، ممکن 
است موجب شـــود که رؤیای ســـاخت ورزشگاه 
اختصاصی بـــرای این تیم کمی دور از دســـترس 
بـــه نظر برســـد. با این حـــال، موضوع ورزشـــگاه 
اختصاصـــی صرفـــاً یک آرزو نیســـت، بلکـــه نیاز 
بنیادی و اساســـی برای موفقیت و رشـــد فوتبال 
در ایران اســـت. اگرچه مالکین پرســـپولیس به 
طـــور علنی وعده ســـاخت ورزشـــگاه اختصاصی 
را داده اند، اما در اســـتقلال وضعیت متفاوت به 
نظر می رســـد. با تغییرات مدیریتی در هلدینگ 
و روی کار آمدن محمد شـــریعتمداری به عنوان 
مدیرعامـــل جدیـــد، احتمالاً محمـــد دادکان به 
عنوان معاون ورزشـــی به این نهاد اضافه شـــود و 
حضور مدیر ورزشـــی مثل او شاید بتواند فرصتی 

جدید برای ســـاخت ورزشـــگاه باشد.
دادکان بـــه عنوان یکی از مدیران ورزشـــی موفق 
ایران، ممکن اســـت بتواند با انتقـــال تجربیات 
خـــود، پـــروژه ســـاخت ورزشـــگاه را بـــه جریـــان 
بیندازد و ســـطح انتظارات هـــواداران را افزایش 
دهـــد. ایجاد یـــک فضای مناســـب بـــا امکانات 
حرفـــه ای، نـــه تنهـــا موجـــب جلـــب مربیـــان و 
بازیکنـــان بـــا کیفیت می شـــود، بلکه بـــه عنوان 
یک پایـــگاه مالـــی و اقتصـــادی نیـــز می تواند به 

توســـعه باشـــگاه کمک کند.
در نهایـــت، انتظـــار مـــی رود کـــه مســـئولین بـــا 
درک بهتـــر از اهمیـــت این پـــروژه، تأمین منابع 
مالـــی لازم را در اولویت قرار دهنـــد و با همکاری 
مســـتمر با بخش خصوصـــی، این رؤیـــای دور از 
دســـترس را به واقعیت تبدیـــل کنند. از آنجایی 
کـــه فوتبال یک ورزش پرطرفـــدار در میان مردم 
ایـــران اســـت، ســـاخت ورزشـــگاه اختصاصـــی 
برای اســـتقلال و پرســـپولیس می توانـــد آغازگر 
فصلی جدیـــد در فوتبال کشـــور باشـــد. در این 
مســـیر، نیـــاز بـــه عـــزم ملـــی و اراده ای قوی تر از 
هر زمـــان دیگری احســـاس می شـــود تـــا بتوان 
 بـــه آنچـــه کـــه شایســـته فوتبـــال ایران اســـت،

 دست یافت.

بحـــران زمانـــی در اســـتقلال به اوج رســـید که 
در بزنگاه هـــا بازیکنـــان شـــاخصی بـــه دلیـــل 
تمرینـــات  حاصـــل  البتـــه  کـــه  مصدومیـــت 
نا مناســـب پیش فصـــل اســـت، در بازی هـــای 

مهـــم غایـــب بودند.
اســـتقلال در فصل جـــاری و درحالـــی که فقط 
یک ســـوم از بازی هـــای لیـــگ برتـــر پشت ســـر 
گذاشـــته شـــده، مصدومان بســـیاری داشـــته 
که ایـــن موضـــوع ســـبب نگرانی موســـیمانه، 

ســـرمربی اســـتقلال شـــده است.
ســـرمربی آفریقایی اســـتقلال نســـبت به این 
مســـأله واکنـــش هم نشـــان داده تا مشـــخص 
شـــود او نیز به مانند هـــواداران این باشـــگاه از 

تعـــدد مصدومان راضی نیســـت.
موســـیمانه در تازه ترین اظهارات خـــود به این 
ماجرا اشـــاره داشـــته تا عمـــق نگرانـــی خود را 
به رخ بکشـــد. او این جملات را بـــه زبان آورده 
اســـت: »مشـــکل بزرگی که در ایـــن مدت برای 
ما بـــه وجـــود آمـــد و اســـتقلال را اذیـــت کرد، 
مصدومیت هـــای پی درپـــی بازیکنان بـــود، تا 
جایی کـــه مـــا نتوانســـتیم از بازیکنـــان اصلی 
خـــود کمـــک بگیریم بـــه همین علـــت فضا را 
در اختیـــار بازیکنان جـــوان قرار دادیـــم تا آنها 

از ایـــن فرصـــت اســـتفاده کننـــد و در خدمت 
تیم باشـــند.«

ســـرمربی اســـتقلال ادامه داد: »بـــا این وجود 
خوشـــحالم روزبه چشـــمی و زبیـــر نیک نفس 
به تیم ملحق شـــدند، اما متأســـفانه اســـلامی 
دچار مصدومیت شـــده است. ســـامان فلاح، 
علیرضـــا کوشـــکی و مهرداد محمـــدی را نیز در 
اختیـــار نداریـــم کـــه هر کـــدام آنها در پســـت 
خود می توانســـتند بـــه ما کمک کننـــد، کاکوتا 
نیـــز بـــه تازگی بـــه مـــا ملحـــق شـــده و تنها دو 
جلســـه با مـــا تمریـــن کـــرده و آمادگـــی ندارد 
که حتـــی ۳۰ دقیقه مفیـــد برای ما بـــازی کند. 
بـــه همیـــن دلیـــل مشـــکل مصدومیـــت برای 
مـــا دردســـر هایی را به وجـــود آورده اســـت. در 
کنـــار آنها، جلالـــی، رامین رضاییـــان و زکی پور 
را در مقاطعـــی در اختیار نداشـــتیم. به همین 
علت بـــه صراحـــت می گویم کـــه بـــالا و پایین 
زیـــادی داشـــتیم. نمی دانـــم چـــرا، امـــا تـــا به 
شـــرایط مطلوب نزدیک می شـــویم، با چالش 
مصدومیت غافلگیر می شـــویم؛ درســـت مثل 

مصدومیت اســـلامی.«
موســـیمانه دســـت روی نقطه مهمی گذاشـــته 
اســـت. به واقع یکی از دلایلی که ســـبب شـــده 

اســـتقلال در فصل جـــاری نتایج قابـــل قبولی 
به دســـت نیـــاورد و امتیـــازات زیـــادی را از کف 
بدهد، تعـــدد مصدمیت ها اســـت. شـــاید اگر 
اســـتقلال از ابتـــدای فصل تا کنـــون این حجم 

از مصدومـــان را در اختیار نداشـــت، اوضاع به 
گونـــه دیگـــری پیش می رفـــت و آبی هـــا نتایج 
مطلوب تـــری را رقـــم می زدنـــد. امـــا در کنـــار 
اشـــتباهات بزرگی که نکونـــام در جذب برخی 

بازیکنـــان انجـــام داد، آســـیب دیدگی ها لطمه 
بزرگی به اســـتقلال وارد کرد تا ایـــن تیم از روی 
ریـــل موفقیت خـــارج شـــود و نتایـــج دلخواه 
را بـــه دســـت نیـــاورد. شـــاید در نیم فصل دوم 
بـــا ایجـــاد ثبات بیشـــتر در ترکیب اســـتقلال و 
رســـیدن همـــه بازیکنان به شـــرایط مســـابقه 
بتوان انتظارات بیشـــتری از اســـتقلال داشت 
و موســـیمانه را نیـــز امیدوارتر از گذشـــته دید.

به هرحـــال وقتـــی اســـتقلال پیش از شـــروع 
فصل تمرینات بدنســـازی مناسبی را پشت سر 
نگذاشـــته بایـــد هـــم ایـــن انـــدازه مصـــدوم 
داشـــته باشـــد. حال اینکه برخـــی مصدومان 
به صـــورت اتفاقـــی ایجـــاد شـــده اند و بازیکنی 
همچون مهـــرداد محمدی با بدشانســـی دچار 
آســـیب دیدگی شـــده امـــا دیگـــر مصدومـــان 
اســـتقلال عمومـــاً بـــه دلیـــل ضعـــف بدنـــی و 
مشـــکلاتی که حاصل تمرینات نامناسب است 

بـــه ایـــن روز افتاده اند.
پیدا اســـت که مربیان ســـابق اســـتقلال برای 
بازیکنان جوانی همچون اســـلامی و کوشـــکی 
تمرینـــات متناســـب بـــه سن شـــان را پیش از 
شـــروع فصل در نظر نگرفته اند وگرنه اتفاقات 

بهتری بـــرای این بازیکنـــان رخ می داد.

استقلال، لشکر مصدومان

بدنسازی زیر خط صفر

دیدگاه

حمیدرضا عرب 
روزنامه نگار

آزادی برای بازی های بزرگ داخلی و بین المللی

ورزشگاه شهر قدس برای سرخابی ها حفظ می شود برش

امـــا همـــان طور کـــه اشـــاره شـــد حفـــظ ورزشـــگاه ها یکـــی از اولویت ها 
محســـوب می شـــود و ظاهراً در میان مســـئولان ایـــن برنامه ریـــزی انجام 

شـــده تا در آینده آســـیب کمتـــری به ورزشـــگاه آزادی وارد شـــود. 
لازم اســـت بدانیم در حالـــی که ورزشـــگاه آزادی مراحل بازســـازی خود را 
پشـــت ســـر می گذارد و خبر هایـــی دربـــاره آماده شـــدن این ورزشـــگاه تا 
پایـــان آذرماه مطرح اســـت، هرچند که بعیـــد به نظر می رســـد این اخبار 
صحت داشـــته باشـــد و به احتمـــال زیاد این ورزشـــگاه در ماه هـــای دورتر 
بـــه بهره بـــرداری خواهد رســـید.   البته نکته مهم تر این اســـت کـــه بعد از 
آماده ســـازی کامل ورزشگاه آزادی بازهم نحوه اســـتفاده از این ورزشگاه به 
شـــکل قبل نخواهد بود و تصمیم گیـــران قصد دارند از تعـــداد بازی هایی 
که در این ورزشـــگاه انجام می شـــود، کـــم کنند و این ورزشـــگاه فقط برای 
بازی های بـــزرگ ســـرخابی ها و بازی هـــای تیم ملـــی مورد اســـتفاده قرار 

بگیـــرد. در برنامه ای که تدوین شـــده قرار اســـت ورزشـــگاه شـــهر قدس 
در ســـال های آتـــی نیز همچنـــان مورد اســـتفاده قـــرار گرفتـــه و تیم های 
اســـتقلال و پرســـپولیس بیشـــتر بازی های خود را در این استادیوم برگزار 
کنند. حتی قرار اســـت ورزشـــگاه تختی تهران نیز آماده و مهیای برگزاری 
بازی هـــا شـــود تا تعـــداد بازی هـــا میان این دو ورزشـــگاه تقســـیم شـــود و 

ورزشـــگاه آزادی کمتر مورد اســـتفاده قرار بگیرد.
در ســـال های اخیر همواره ایـــن انتقاد مطرح بوده که چـــرا و به چه دلیل 
بازی های اســـتقلال و پرســـپولیس با تیم هـــای کوچک در این ورزشـــگاه 
برگزار می شـــود که حالا قرار اســـت با ادامه اســـتفاده از ورزشـــگاه قدس 
و آمـــاده شـــدن ورزشـــگاه تختی تهران از حجم مســـابقات کاســـته شـــود 
تا چمـــن ورزشـــگاه آزادی بیـــش از ایـــن تخریب نشـــده و بـــرای برگزاری 

بازی هـــای بزرگ بـــه خصوص ملی، ســـالم و آبرومند باشـــد.


